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CUIDEM BCN A GRÀCIA  
 

CONSELL DE BARRI DE VALLCARCA I ELS PENITENTS  
 
DISTRICTE DE GRÀCIA  
 
Data:  10/03/2022 Horari: 18:00 - 21:20h  
 
Lloc: Sala Actes de la Biblioteca Vallcarca i els Penitents - M. Antonieta Cot. (Passeig de la Vall 
d'Hebron, 65-69).  
 
Enllaç: Consell de Barri Vallcarca i Penitents, 10 de març de 2022  

 
ORDRE DEL DIA:  

1. Benvinguda i informe del Regidor   
1. Nou servei de neteja i residus   
1. Pla de manteniment del barri de Vallcarca i els Penitents   
1. Torn de preguntes pla CuidemBCN   
1. Campanya sobre la prevenció d’incendis domèstics   
1. Torn obert de paraula  

  
TAULA PRESIDÈNCIA:  Alberto Lacasta (conseller del Districte I del barri de Vallcarca i els 
Penitents- PSC); Jordi Raboso (director de serveis de llicències i espai públic), Rufino García 
(Gerent de Gràcia), Jordi Farriol (conseller – en Comú) ,  Jordi Folch (conseller - JxCat), Jordi 
Daura (conseller  - Valents), i online: Guillem Roma (conseller – ERC), Arturo Carrasco 
(conseller- C's)  
 
ASSISTÈNCIA AJUNTAMENT:  Sergi Olivé, Joan Cañellas (Referents neteja) i Vicenç Ferrer (Parcs 
i jardins)  
 
ASSISTÈNCIA CIUTADANIA: 55 persones (38 dones i 17 homes), 7 online  
Entitats presents: A.V Vallcarca - Els Penitents, A.V Gràcia Nord i Vallcarca, ProVallcarca, A.V 
Passeig Turull.  

 
COMENTARIS DE LA CIUTADANIA SOBRE EL PLA CUIDEM BARCELONA I LA NOVA CONTRACTA 
DE NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS:  
 
Quant al procés:    

• Hi ha un col·lectiu que diu que la informació de la nova contracta coincideix amb la 
precampanya electoral.  

 
Quant a la neteja i la recollida de residus:  
• Canvi de contenidors, de petits a grans, al carrer de Maduixer. Cada vespre, de 20 a 

21h, baixen un grup de porc senglars i tomben els contenidors petits, just on hi ha una 
corba cega i comporta molt perill per la circulació dels cotxes.  Ara mateix hi ha instal·lats 
contenidors petits que són fàcils de tombar, el veïnat reclama contenidors més grans i 
pesats per evitar aquest problema, i quan es col·loquin els contenidors grans caldrà 
netejar la paret de la muntanya, esbrossar les plantes, netejar i podar per a poder 
arrambar bé els containers.  

https://www.youtube.com/watch?v=UJ3Hy1xH0OU
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• Existeix el mateix problema, caldria canviar els contenidors de petits a grans a la 
Carretera de les Aigües .   

• Entre el carrer Josep Maria Sert i el carrer Ticià hi ha un descampat que cal netejar i 
desbrossar on juguen els nens de les escoles properes. És imprescindible una neteja a 
fons i fins i tot, pensar a urbanitzar-lo amb jocs infantils en un futur pròxim.  

• Al carrer de la Rosella no es fa neteja, no està a cap llistat de neteja. Ho han comentat 
amb els operaris de la neteja i els diuen que aquest carrer no està en els plànols de 
tasques que s’han de fer.   

• Les noves mànegues de baldeig haurien d’arribar als carrers dels voltants del Park 
Güell, inclosa la Baixada de la Glòria, seria una millora molt necessària donat que ara no 
hi arriben.  

• Les cintes de les boques dels contenidors estan molt brutes, es demana quin sentit 
tenen, ja que fan molèstia.  

• El triangle enjardinat de l’arrabassada i passeig de la Vall d’Hebron s’ha de netejar , 
està molt brut i ple d’excrements.  

• Tot el barri, sobretot les zones més properes als parcs, està ple d’excrements de gossos. 
Seria necessària alguna acció contra l’incivisme.  

• Hi ha un problema greu amb els grafits i les pintades a tot el barri, però sobretot al 
carrer del Repartidor. És un qüestió d’incivisme.  

• Es pregunta si hi ha un telèfon específic d’incidències de neteja.  
• Es comenta que el baldeig s’ha de fer millor, de la façana direcció al vial, a més, la gent 

que ho fa sembla que només humitegi, però no netegen. Caldria formació,  seguiment o 
inspecció.  

• Es fa un comentari sobre la poca necessitat d’uns agents informadors ambientals i de 
neteja, perquè a aquest barri el veïnatge fa molt bé aquesta tasca.   

• Sobre la campanya de comunicació, s’informa que el material que es fa servir per 
enganxar la cartelleria lleva la pintura de les parets. S’hauria de pensar en un material 
que no fes malbé les superfícies on es posa la informació.   

 
Quant a parcs i jardins:  
• S’informa que als carrer de Navata i carrer de Trullols manca poda dels baladres.  
• A la carretera de l’Arrabassada i al Passeig de la Vall d’Hebron, cal manteniment, 

neteja, desbrossar, podar i reparar tots els bancs trencats i les baranes dels parcs . 
S’afegeix que no es creu que la participació del veïnat serveixi de res, ja que totes 
aquestes demandes estaven recollides des del maig de 2021, i no s’ha fet cap 
intervenció.  

• Al carrer de Palou s’han tallat arbres, segurament per culpa de les obres. Van posar 
truanes, que són les que el veïnat va demanar que no posessin, però no han posat 
arbres.    

• Al parc de la Vall d’Hebron, damunt de la petanca no es rega mai i no s’arregla. S'ha 
notificat diverses vegades al 010, i no s’ha fet res.  

• Al parc de Maria Baldó cal regar i replantar, s’hi han mort deu arbres i està sortint una 
palmera de secà.   

• Reclamen que a la zona de Gràcia només hi ha tres persones encarregades de la poda i el 
manteniment de l’arbrat. Fa més de tres anys que ningú poda els arbres en aquesta 
zona.   

• Es va prometre una actuació radical a les zones verdes del barri, però el veïnat només 
ha vist dos operaris amb bufadors de fulles i parlant pel mòbil. Es demana més serietat.   

• Fa anys que es reclama canviar els bancs trencats dels parcs i no s’actua.  
• S’han arrencat arbres al voltant del Casal Canals i Junyer.  
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RESPOSTA DE REGIDORIA I TÈCNICA:  
• Al comentari que aquesta presentació era electoral, es respon que es tracta de la 

presentació de l’inici de la contracta prevista des de fa temps i per concurs públic.  
• El canvi de contenidors està prevista pel mes de maig, després del dia 16. Hi intervenen 

tres tipus de camions diferents. Es trasllada la demanda específica de les localitzacions 
assenyalades.   

• Les cintes de les boques dels contenidors són per a evitar que hi entrin insectes, pols o 
l’aigua, a més eviten que la brossa surti volant pel vent.   

• El representant de parcs i jardins del districte reconeix que encara hi ha més espais 
degradats dels que ha dit el veïnatge. Assegura que la inversió en rec s’escapa al 
pressupost actual, que només arriba per a fer el manteniment. Les passejades conjuntes 
seran de molta utilitat per valorar i assenyalar aquests llocs.   

• S’han tret arbres del voltant del casal de Canals i Junyer segons un informe tècnic que es 
compartirà amb tothom. I es reposaran dins del marc de tot el projecte de connexió de 
la plaça Món i la zona de la farigola i del projecte del casal.  

• S’han recollit totes les intervencions d’aquesta sessió del consell i es traspassaran a les 
persones responsables de la nova contracta.   

• El número per a les incidències és el 010.  
  
***Totes les preguntes que no han pogut ser respostes queden anotades i s’estudiaran per 
poder donar una contestació a la sessió de retorn.  
  
Dins del marc d’aquesta fase informativa i de debat es convoca el 07/04/2022 una passejada 
amb ciutadania que s’iniciarà a la biblioteca Vallcarca – el Penitents – M. Antonieta Cot a les 
18:00h per continuar proposant millores sobre el manteniment de l'espai públic.  

  
  
  
 


